Notes on William Earle vs. John C. Bailey and Edward Bailey libel case
coverage in Greenville Enterprise and Mountaineer, 5 April 1876

William Earle, plaintiff

represented by: Gen. Samuel McGowan, Col. J. S. Cothran, Col. W. D. Simpson, J. P. Moore, Jas. H. Whitner

vs.
John C. Bailey and Edward Bailey, defendants


represented by: Gen. M. C. Butler, ex-Gov. M. L. Bonham, Whitner Symmes, Col. W. H. Perry

T. H. Cooke, presiding judge

Reprints several articles that started the controversy.

from Greenville Enterprise and Mountaineer, 14 July 1875.  About Council Chamber of Granges meeting on 5 July 1875.

from Greenville Republican, 20 July 1875. "Grangers."  "What sort of organization are they?  At a recent meeting of their _____ council, their mighty high _____; by whatever name called, was a man who pays no taxes and does nothing for a livelihood, that anybody knows of.  The Secretary was a most worthy gentleman and excellent citizen, who sold his plantation in order to make a living by practicing law.  What is the object of this grave and mysterious order?  They deny that it is political; certainly it is not agricultural.  Bah!"
from Greenville Enterprise and Mountaineer, 28 July 1875. "Contemptible."  "The Greenville Republican affects to speak contemptuously of the Patrons of Husbandry of Greenville County."

8 Aug. 1875, Greenville Republican printed two further articles.  Correspondence between Capt. Earle and Col. Crittenden, published in Greenville Enterprise and Mountaineer without comment on 11 Aug. 1875 and in Greenville Republican on 10 Aug. 1875 with comment: "A Card from Maj. Earle."  [THIS IS ALREAD IN MY OTHER NOTES].
from Greenville Enterprise and Mountaineer, 18 Aug. 1875.  "W. E. Earle."  "Captain Earle's whole charge against us is that judgments exist against us.  There is nothing with regard to these judgments which we are not willing to publish to the world.  Is the Captain equally willing for his whole record to be published?  JUDGMENTS.  Sometimes judgments are rendered in civil court against a man who retains the respect of his fellow-men.  But there are judgments when rendered against a man by the community in which he lives, and who have marked his course from boyhood up--judgments against him for want of honor and principle, and the lack of every instinct of a gentleman, which leave him naked and forlorn, indeed--a moral bankrupt.  Such judgments have long been entered against W. E. Earle."

from Greenville Republican, 24 Aug. 1875.  Comment on seeing "the late Lieutenant Colonel of Reserves, five years ago this month, on his way to Poplar Springs, opening his political career."  Ludicrous description of him [Crittenden] in poor clothes, etc.  "There are many people in Greenville who know what went with the assets of Crittenden & Turner, who will be shocked at the moral degradation of a member of the firm who feels no mortification at the existence of those judgments.  I not only do not avoid, but desire the most thorough legal investigation of any and every act of mine, and the insinuations of this man are as mean and pitiful as his attack on Runion was cowardly.  The idea of this charlatan attempting to invoke public opinion in a community where he is known--against any one--is simply ridiculous.  I feel for him the contempt we do for the impotent serpent which strikes at an object above and beyond its reach, and then falls bruised and helpless to the ground.  So far as he is personally concerned, this ends our notice of him.  'Go, little fly, The world is big enough for you and I.'"

from Greenville Enterprise and Mountaineer, 1 Sept. 1875.  "Was not a true bill found against you, by a grand jury of this county, for robbery, i.e., stealing a horse from John Dill, which was nolle prossed by the strenuous efforts of your friends?  Do you remember how the color fled from your brazen face, when Judge Orr decided that although unpleasant to you, there was no escape from your arraignment in the felon's dock?  Are you not still in that critical position?  Did you not, while a sworn magistrate of this county, compound a felony, the circumstances of which are well known in this community, and which we can publish if you desire it?  Did you not endeavor to sell the land of A. J. Reese, by making an affidavit that Messrs. Perry and Perry had not served a certain paper on you, when it was afterwards proved they had served it on you?  You should know, sir, with such a record as yours, you should not continually seek to gratify your spleen by personal attacks on others.  Also, that you cannot act both the bully and the Christian, vilifying others and then claiming protection on the ground of religious (God save the mark!) scruples."

from Greenville Republican, 31 Aug. 1875. Responding to "this libeller's article."  "A true bill was found, as stated.  It was nolle prossed without any intervention of myself or my friends, but, as we understood, by Mr. Solicitor Perry, at the request of the prosecutor.  A proposition to me to settle was repelled indignantly, and to my friends it was met with the reply, that the settlement must be unconditional.  These facts are known to Hon. T. Q. Donaldson and Dr. J. P. Hillhouse.  Lie number one.  Judge Orr never made any such ruling as is imputed to him by this libeller.  Lie number two.  I never compounded a felony when I was or was not a magistrate.  Lie number three.  A. T. Reese paid me as an attorney six hundred dollars to avoid the sale of certain real estate, under a judgment, and I have in his hand-writing a copy of his receipt therefor.  Lie number four.  However far S. S. Crittenden has failed as an honest man to work for a livelihood for his family, and however illy he has used his aged mother-in-law as a libeller, a bully and a liar, he is a success.  I have only to say that these libels shall be fully investigated before a jury of this county in both a civil and a criminal action."

Complaint cites Baileys as proprietors of newspaper and specifies the article of 18 Aug. 1875.  Answer admits they published it, says that Crittenden was just responding to abusive editorials by Earle, Crittenden as member of Patrons of Husbandry felt compelled to respond to attacks on organization "which contained a large number of the most respectable farmers and planters in Greenville County"
--------------------------
More from Answer (direct transcription):

4th.  And the Defendants further answering say in justification that they are ready to prove the following facts, which show that the Plaintiff is wanting in honor and principle and every instinct of a gentleman as alleged against him in the article complained of. 

1st. That the said William E. Earle, the Plaintiff, shortly after the close of the late civil war went to the mountains of Greenville county under an assumed name, and represented himself as a Federal Officer with a company of soldiers coming on behind him.  That he rode up to the house of Mr. John Dill in the night time, and ordered him to bring out a fine horse from the stable, which he forcibly took and carried away, and for which said Dill has never received any compensation.  For this highway robbery he was prosecuted, and the Grand Jury of Greenville county found a "True Bill" against him.  Just before the trial of the case, the friends of the Plaintiff induced the Prosecutor to consent to a Nolle Prosqui should be entered upon the case, and for so doing the said Prosecutor was led to believe that a tract of land would be given up to him, which he alleged the Plaintiff had wrongfully deprived him of.
2nd.  That the same night, the Plaintiff, under his assumed name of Lieutenant Burnett, of the Federal Army, went to the house of Mr. Craine, a worthy and respectable old Union man, living in the upper part of Greenville county, and made a negro man whip the old gentleman most cruelly.  For this outrageous assault and battery, the Plaintiff was indicted, and the Grand Jury of Greenville county found a "True Bill."  On the trial of the case, Mr. Crane was not present by reason of the injuries received at the time aforesaid, and from which he never recovered, nor was he the Prosecutor.  However, his wife was in Court, ready to prove the offense, when under a ruling of the presiding Judge, her testimony was excluded.  The Plaintiff then testified in his own behalf and swore that the whipping was done by some young men in company with him, and that he made them desist, when in truth and in fact, the said whipping was done by the command of and at the instance of the Plaintiff.

3rd.  The Plaintiff some time since issued as a Lawyer, a complaint for money demand against A. T. Reese.  Mr. Reese employed counsel and answered the complaint within the proper time.  The Sheriff served the Plaintiff with a copy of Defendant Reese's answer, and so returned on the original.  After the expiration of twenty days William E. Earle, the Plaintiff herein, went before the Clerk of the Court of Common Pleas and falsely swore that no answer in the case had ever been served on him.  Thereupon execution issued and said Reese's land was levied upon and the same advertised for sale.

4th.  Whilst the Plaintiff, William E. Earle, was acting as a Magistrate, and required to enforce the laws of the State, he compounded a felony committed by his brother, John H. Earle, in stealing $26.00 in money from J. S. King, from Anderson county, and a pair of saddle-bags, and clothing from J. W. Sitton, of the same county, and for which felonies the said John H. Earle was about to be prosecuted, by paying twenty-five dollars to the father of the said J. W. Sitton (who was a minor) and giving his note (which he afterwards paid) for one hundred dollars to the said S. J. [sic] King.

5th.  The Plaintiff, William E. Earle, was the attorney for William Bates & Co., merchants of Charleston, who held a mortgage on a tract of land belonging to Edward Powell, of this county, to secure a debt, the principal and interest of which amounted to $314 [NOT CERTAIN OF FIRST DIGIT].  The said tract of land was sold by the Sheriff of Greenville county, under an execution junior to said mortgage, and bid on by the said William E. Earle, for thirty dollars, subject to said mortgage.  He did not inform his clients that he had purchased the land subject to their mortgage, and was liable to pay the whole amount of it.  On the contrary he falsely and fraudulently wrote to said Edwin Bates & Co. that he had with difficulty effected a compromise with J. W. Powell (a son of Edward Powell) by which J. W. Powell would pay them $250 for the mortgage, and advised them to accept said offer, which they did although in truth and in fact, the said J. W. Powell had never made any such offer, and knew nothing whatever of the transaction.  He then sent them a check for $250 minus his commission, and sold the land for $600 to one John Timmons, thus making $350 by the transaction and defrauding his clients out of $64 in violation of his oath as an Attorney.
---------------------

Answer concludes saying there are many other instances, and they can prove them, and wanting judge to dismiss Earle's claim for $10,000.

Jury empaneled.

Capt. J. L. Southern, sworn for plaintiff.  Testifies just that Baileys are proprietors of the paper and that the articles did appear there.

Ex-Gov. Perry, sworn for defendant.  Has known Earle for 7 or 8 years, his character is bad.  Some sort of a confrontation regarding legal papers, maybe for this case.  Perry appears to dislike Blythe.  Perry has had contempt for Earle since Earle was at University of Virginia "because he offered his service to the Governor of South Carolina, and then never went to the army till he received a commission."

Capt. William Choice, sworn for defendants.  Lives about 5 miles from Greenville.  Character in neighborhood is bad, and that is his opinion also.  "I left the bar before plaintiff came to it.  I was indicted in the U.S. Court.  I thought he had procured the indictment.  He gave me up some papers about the case, for which I thanked him."

Hon. R. E. Bowen, sworn for defendants.  Lives 8 miles from Greenville in Pickens Co., is senator for Pickens Co.  Has known Earle 10 years, thinks his character is bad.  Had a difficulty with Earle about 2 years ago.

I. M. Bryan, sworn for defendants.  Lives in Greenville, practices law.  Known Earle 4 years.  Thinks Earle's character is "bad, very bad."  No personal difficulties with him, but professional ones.  "His practice is unfair."  Thought badly of Earle before about 2 years ago when Earle published an attack on Judge Bryan, I. M. Bryan's father, in the Greenville Daily News.

Vardry McBee, sworn for defendants.  Has lived in Greenville 29 years, known Earle since earliest recollections.  Bad reputation.

Capt. L. W. Gray, sworn for defendants.  Lived in Greenville 4 years, practices law.  Earle has bad character.  Earle has recently sued him, but that does not influence his opinion.

Capt. Leonard Williams, sworn for defendants.  Lived in Greenville County about 22 years.  Earle's reputation and character are bad, his opinion, not necessarily entire community.
Frank Blassingham, sworn for defendants.  Lives in Anderson, seven miles from here.  Earle's character in Anderson is bad.

W. W. Vance, sworn for defendants.  Practices law in Greenville.  Earle's general character is bad.  "That is not the universal opinion, but the general opinion.  Capt. Earle moves in good society."

W. W. Gilreath, sworn for defendants.  Merchant in Greenville and alderman on town council.  Editorial is accurate, Earle's general character is bad.

Hewlett Sullivan, sworn for defendants.  Lives in Greenville county, 26 miles from town.  Earle has sued him several times, harassed him, never had a true bill found against him.  Sullivan went away on a tour of Alabama 52 or 53 years ago, before Earle was born.  "Earle is a coward.  I despise him, he won't fight."

E. E. Stone, sworn for defendants.  Lives in Greenville, is a farmer.  Earle's character is bad.  Earle had a case against Stone 2 or 3 years ago, but feeling is not based on that suit.

Col. E. P. Jones, sworn for defendants.  Has lived in Greenville since 1835, practices law, tries to stay out of this sort of thing.  Has had a personal difficulty with Earle.  Earle's character is bad.  "Never have heard a man speak well of him since the war.  His practice is good.  He is a good lawyer."  Some sort of a dispute between Jones and Earle over land belonging to Jones's wife.  "I never heard anyone speak unkindly of plaintiff's wife, there is a high regard for her.  I do not know upon what ground plaintiff is admitted into society."

G. F. Townes, sworn for defendants.  Lives 3 miles from Greenville.  Has practiced law in Greenville.  Earle's character is bad, that is public opinion.  "This opinion has grown up since the war."

Thomas Austin, sworn for defendants.  Lives 12 miles east of town in Greenville county, is a farmer.  Is a member of the Legislature.  Earle's character is bad.  Earle had a lawsuit against Austin's father in 1869.  "First rumors against plaintiff the last six or seven years."

Joseph Allen, sworn for defendants.  Lives in Greenville, last three years, and runs a tannery in partnership with J. C. Alexander and Vardry McBee.  Earle's character is bad.  Heard rumors shortly after he moved here.  Allen is also president of a fire company and 1st Vice-President of Greenville Agricultural and Mechanical Association.

R. F. Whilden, sworn for defendants.  Lives in Greenville County, is a clergyman.  Lived here since 1864.  Earle's reputation is bad.  "Have heard Thos. Dill, some three years ago, Jack Dill, his father, Berryman Stewart, and Abram Foster speak against him."  Also Wm. J. Gibson speaking of something Earle was involved in.  "Rev. Thomas Dill, said at my house on one occasion, said a rape had been committed on a negro woman at his house.  I started for the woman, found her and got the particulars from her.  Most of this talk has originated since the war and before this case was begun.  Heard the case was going on over at the store.  Redirect--I do not know personally about the rape or about the party raiding for gold."

Dr. S. G. McClanahan, sworn for defendants.  Lives 3 miles above Greenville.  Earle's character is bad.  Had a difficulty with Earle 10 or 12 years ago.

James G. Hawthorne, sworn for defendants.  Has been in Greenville since 1858.  Has been a farmer in Greenville and other places, is now an insurance agent.
Dr. J. W. Vance, sworn for defendants.  Is a doctor, lived in Greenville for 2 years.  Has heard these rumors since he arrived.  Earle's reputation is bad.

James McPherson, sworn for defendants.  Lived in Greenville 29 years, is a baker.  Earle's reputation is bad.  Has heard these rumors 10 or 12 years, mostly in last 2 years.
Stephen Marchbanks, sworn for defendants.  Lives in Greenville County, about 11 miles from town.  Earle's character is bad.  Earle has a judgment against Marchbanks, about 18 months ago.  "First commenced hearing these reports about the close of the war.  Heard Mr. Hill speak, and others."
Thomas Dill, sworn for defendants.  Lives in Greenville County, 18 miles from town.  Is a farmer and a preacher.  "Does not know his general character."

W. A. Clyde, sworn for defendants.  Lives in Pickens County, as Easley Station, 12 miles from Greenville.  Earle's character in Pickens County is bad.  "Heard these charges in this case since the war."

[SECTION ILLEGIBLE FROM BLEED-THROUGH OF ILLUSTRATION ON BACK.]

Turner [?] [ILLEGIBLE] 1874.  Thought it a hard case.  Has heard these rumors lately, since the war."  "Earle bought my land for $600 and sold it for $2500, so I am told.  Never offered to let me buy it back."  "Mr. Turner lives on the place."

Col. James McCullough, sworn for the defendants.  Lives in Greenville County, about 25 miles from town.  Earle's character is bad.
W. H. Cely, sworn for defendants.  Lives in Greenville, is a merchant.  Earle's character is bad.  Has heard rumors for nearly ten years.

Frank E. McKenzie, sworn for defendants.  Lives in Greenville County, 9 miles from town.  Earle's character is bad.

Priestly [?] Maxwell, sworn for defendants.  Lives in Pickens County, 6 miles from Greenville.  Earle's character is bad.
P. D. Gilreath, sworn for defendants.  Lives in Greenville, is a farmer.  Earle's character is bad.  "More talked of recently than before."  From hearsay, not personal experience.  "He is a sharp lawyer."  Has known Earle for 20 years.

Hamlin Beattie, sworn for defendants.  Lives in Greenville, all his life, president of bank.  Earle's character is bad.  "Speaks from hearsay, knows nothing himself.  Part of what he has heard has been embraced in this suit.  Has heard them for a long time, since the war.  Does not know that he was seeking deserters.  Earle was sick at the early part of the war.  Does not know that he would esteem him a bad man if these matters were explained away."
S. J. King, sworn for defendants.  Lives in Anderson, ten miles from here.  Knows Capt. Earle.  Knew his brother.  Has seen him 3 times.  Met up with him in Georgia in 1868.  Traveled with him back to Anderson County.  Stopped at a Mr. Cleveland's, slept with John Henry Earle.  Lost $26.  Had Cleveland search.  "Myself, Sitton and Earle were searched.  Cleveland brought me my pocket book and said it came out of Earle's drawers leg.  Earle jumped out of the window.  Coming to Greenville I met Mr. John Henry Earle and Capt. Wm. Earle.  They advised me to return home.  At the instance of my father-in-law and these two men I dropped the matter.  Wm. Earle gave me a note for $100 and paid it."

J. W. Sitton, sworn for defendants.  "Knows John Henry Earle.  King and I met him at Gainesville, Ga.  We all came back.  We were on horseback.  In this State we stopped at Mr. Cleveland's.  We slept in a shed-room.  Heard somebody up.  Next morning King said he had lost his pocket book.  King went back to hunt for it.  Earle was restless and wanted to go on.  I lost a pair of saddle-bags.  We had a search.  King and I were searched first.  Earle was then searched.  I saw a lump in Earle's leg.  Found the pocket book in his drawers leg.  I went for my pistol and Earle went through the window.  We carried his horse on till it was demanded by a Mr. Howard.  We started to Greenville and met Mr. W. E. Earle and John Henry Earle, and we went back to father's.  There the matter was settled.  $100 was paid to King and $25 to me.  The evening before the robbery I have my horse to J. H. Earle.  When I examined, after getting my horse again, I found my saddle-bags gone.  They paid my father $25 for it.  That was in 1868."

"Cross-examined--It was young Mr. Cleveland with King when we met there.  We had been taking something the evening before.  Records here introduced and Earle's appointment as magistrate proven to have been made on the 12th of January 1866.  The fact was admitted that Earle was a magistrate in Greenville county in January, 1868."

"John W. Dill, sworn for Defendants--Lives in Glassy Mountain township twenty-three or twenty-four miles from Greenville.  Lived there during the war and in 1866.  On the 27th day of May, 1865, at 12 o'clock, night, some men came to my house and called themselves U.S. soldier.  Asked if any Confederate soldiers were there.  My son and son-in-law were there.  They asked for my gold and silver.  I had none.  I knew they knew me, because they said the Baptists are the damnest liars in the world.  Made me bring out what liquor I had, leaving me a little.  Capt. Billy Earle ordered my wife to hold the light down.  He read a paper and ordered my wife in the house.  Earle took me from the gate, some eight or ten feet, and told me he could not control his men.  Jas. Reed and Wm. Outen [?] came up.  They called Earle Captain.  He corrected them and said his name was [-?-] Hammond.  They arrested these men and made me bring out my horse.  Took my saddle and guns.  I think Earle, but I am not certain, got on the horse.  A short time afterwards I met Earle when I was in company with Mr. Stewart, and learned Earle's name.  Never got the horse and never was paid for him.  I recovered the guns."

"Cross-examined--Never saw Earle before.  Do not know how many men there were.  I am certain I talked with him about the mule.  Reid was there.  Earle was the man who got on the horse, I am certain.  The horse was not mine.  He belonged to a man from Georgia, who left him with me.  No Confederate soldier asked for the horse.  I brought the horse out.  Earle ordered me to bring out the saddle and I did so.  Not certain who rode the horse.  Sixty or seventy yards from house to stable.  I saw three men in the house drinking liquor.  Did not know who they were.  I had a lame mule.  I gave up the horse myself because I was overpowered.  No gold given them.  I had none.  Was examined in the Crane case.  I would rather have given up the mule, but it was lame.  Do not know the horse was worth more than $100."

"Redirect--About one-half a mile from my house to Mr. Crane's.  I saw him next day; 65 or 70 years old; He had been badly whipped; The wounds were fresh; I only saw his back from pants up; do not know what direction the party came from to my house; Crane lived about two years after that time; after the whipping he was always in a dread and very excitable; never was so before; came to me very often to know what he should do, when he was troubled; the horse was in my possession, and after July if the owner did not come back and pay me for my trouble, I was to sell."
"Re-cross examined--Crane never came to me to get me to go and raid on Mr. Dickey.  Crane came frequently to my house."

"Milton Dill, sworn for defendants--Is a son of John Dill; was at his home on the night the horse was taken; Earle seemed to be in command; that was in 1865; they took the horse; I saw Mr. Crane the next morning: never saw his wounds; do not know which way the party came or went; as certained they came from Crane's; came out before the horse was taken off; heard some remark about the horse.  Horse was demanded by whom I do not know.  One said the damned mule was so lame he could not go.  My father delivered over the horse; something was said about the horse belonging to someone else; my father objected to giving up the horse at first, but finally gave him up under the impression that he was obliged to; don't remember hearing anything about the saddle.   I think one of the young men rode the horse off; think it was not Earle--father said the horse had been left there; we all thought the horse was forced from us; no force was used except the threats; Mr. Terry lived at Mr. Dickey's; he was there that night, I recognized him; I do not know it was Terry that was there; I was told it was Terry; I had a conversation with Crane and warned him against Terry; I had seen Terry at Crane's disguised as a Federal soldier.  After meeting him there, I cautioned him against Terry; I never conversed with Terry; Terry and Dickey are both out of the country; Terry went to Mississippi."
Adjourned to next day.  Resumed 10 a.m., 30 March 1876

"After a long and heated argument, the objection sprung by the defence that the admissions of Terry and Dickey, as to their having heard of certain threats made by Crane are incompetent was overruled by the Court; defendants excepted.  They also gave notice of their exceptions to the ruling of the Judge that Mr. Campbell was a competent juror."

"Gen. McGowen being unwell, Col. Simpson conducted the examination for the plaintiff."

"Mr. Dickey said to me he knew Crane had made threats of a raid on him; Terry staid at Dickey's a good deal; saw him there only a few days before the whipping; Terry and Dickey claimed kin by marriage; Terry was at my father's house that night.  I saw him at Crane's several times, disguised as a Federal soldier; This was at the close of the war; Crane said to me this Federal soldier had been visiting him and he was going to have the Dickeys raided by the Federal authorities; asked me to tell my father to come up and hear Terry talk.  I warned Crane against having anything to do with the Federal soldier; Crane told me he had an arrangement to tear up the Dickeys with this Federal soldier; After these occurrences there was a mass meeting at a church in the neighborhood.  I was present; the object was to reconcile the discordant elements in the neighborhood; they all agreed to bury the hatchet; never saw Terry but once afterwards, two or three days after; never heard of him in this country afterward; he was not at the meeting; meeting was at Tyger church."
"Re-direct--Terry was at my father's that night; did not see Dickey there; the citizens did not meet before and were wrought up; Crane was not at the reconciliation; his brother and Dickey were there and Capt. Earle also; Terry was not; Earle did not take an active part in the meeting, that I remember; Crane was a simple man."

"Re-cross examined--My brother called Rev. T. J. Earle to the chair by a motion."

"(In answer to a juror:) Captain Earle was at the meeting; Rev. T. J. Earle was called to the chair."

"Re-direct--Capt. Earle did not prepare the resolutions to my knowledge; they came from the chair.  Crane said the parties who beat him demanded his gold and silver; that is what they were going to hang him for."

"Re-cross examined--Crane had a small farm and some stock around him; I heard it remarked by some they thought he had some specie laid up; his property consisted principally in land."

"William Wooten sworn for defendants--Lived in year 1865 just above Gowensville in this county; was at Dill's the night of the raid; James Reed was there with me; saw a man they called Captain Earle; some one called him that.  Cross-examined--Late when I got there; night--dark."

"John Dill re-called--Talked with Crain before his death often, about the whipping, talked with him only a few days before his death, more than a week; he was very ill and cross; don't know that at the time he was anticipating death; did not mention Captain Earle at that time.  [Court ruled defense could not bring out declarations of Crane about who had tied the rope around his neck.  Defendants excepted.]"
"Sarah Crane, sworn for defendants--Lives four miles from Gowensville, about one-fourth of a mile from Dill's; my husband's name was Shadrach Crane; he is dead; Mr. Earle and two men came and knocked at the door; Earle called, "open," we opened it and they came in; Earle said he wanted to talk with Crane; asked if Crane did not say that Ben Perry was a clever man; Crane said he did; Earle was called out; Crane did not want to go out; asked them to say their say to him in the house; he refused at first but finally he went out to the gate; I carried a light, they took it from me and put it out; Crane started back but they gathered around him and told him to give up his gold and silver; they put a rope around his neck; they could not find a limb and took it out in beating; it was done by Earle's orders; he was badly whipped; my hands were bruised all over trying to keep the licks off; Crane was whipped by a black man, by Earle's orders; the negro lives in Georgia, I think; I saw Earle afterward, here in his office, and I knew him to be the man that was there that night; I saw a man sitting in the office; no one ever told me who he was; do not think plaintiff is the man; he had beard that night, and when I saw him in the office; my husband lived two or three years afterwards; whipping was done same night of the raid at Dill's; I am seventy-three years old now; my husband thought he was ten years the older; they whipped him on his back and legs; they were there a quarter of an hour."
"Cross-examined--Did not see but three men when they first came; they fetched the two men back; they were Mr. Humphries and John Terry; never saw Earle before; don't know how long after when I saw him; it was in time of Court; think it was as much as five years after the whipping; Earle was tried then; the man who gave the orders had short beard; does not think plaintiff is the man; same ordered Crane to come out ordered them to put a rope round his neck; they called him Captain; had heard Earle was the man; did not know where his office was; after seeing him I was told who he was; thinks others were there, don't know how many more than one; heard them talking; I was very much excited during the beating; have not been here but once since the beating; twenty-one miles to my house; came down in buggy; was sent for Saturday morning."
"Redirect--Thinks she would know Earle's voice if she were to hear it."

-- end of extensive testimony on 1865 events at this point, going back to taking notes rather than transcribing ---

-------------------------------

Edward Croft, sworn for defendants.  Lives in Greenville, attorney.  Known Earle 20 or 25 years, character is bad.  "Have heard these rumors for five or six years."

Alfred Taylor sworn for defendants.  Lives at Chick Springs, 12 miles from here, is a farmer.  Earle's character is bad.  R. E. Bowen is my brother-in-law.  Earle's partner in Pickens is my nephew.  Earle has a nephew of mine as a partner in a building in this town.  They are both good men.  One is a school commissioner in this county.

S. J. Douthit, sworn for defendants.  Probate Judge of Greenville County, elected in 1868 [?].  Earle's character is bad, editorial reflects popular opinion.

Charles W. D'Oyley.  Born and raised in Greenville, merchant.  Earle's character is bad.  Known his general character 8 years on these reports, never had anything to do with him.

N. H. Davis sworn for defendants.  Lives in Greenville, connected with Greenville News, lawyer.  Earle's character is bad.
J. Mims Sullivan sworn for defendants.  Has been here 8 years.  "Had some transactions with Edwin Bates & Co., about a mortgage; they had a mortgage about a tract of land belonging to a Mr. Powell; did business here; we were Bates & Co's agents; they sent us the papers; I referred the matter to Earle, and he told me to notify the people that I held the mortgage, and he would buy it in for Bates & Co.; I gave the notice and Earle bought the place, and I turned the papers over to him.  Some letters in Earle's handwriting proven, having the signature of Earle & Blythe; one not in his handwriting but the signature was his; letters read into evidence.
Greenville, S.C.

August 13, 1872

Messrs. Edwin H. Bates & Co.


Charleston, S.C.

GENTS--Capt. Sullivan has turned over to me your mortgage on Powell for the West & Powell debt, and we have the honor to say to you that we have initiated proceedings to recover your money.  Young Powell, who purchased the land, offers to pay two hundred dollars in cash in settlement of the debt.


Very respectfully yours,


Earle & Blythe


Attorneys

[THERE'S MORE OF THIS, BUT I AM GOING TO SUMMARIZE SINCE I DON'T THINK THIS IS THE CRUCIAL PART FROM WHAT I AM INTERESTED IN]

Whole thing is very confusing, probably not worth sorting out.
Interlude where defendants try to introduce the Republican articles as mitigation or justification for libel, but they fail to get approval to introduce that as evidence.

C. A. Carson, sworn for defendants.  "Lives in Greenville county, 20 miles above here; was in Greenville county in 1865; was on a raid with Earle at the time Crane was whipped; Earle was in command.  I was not present at the whipping; Earle represented himself as a Federal officer; could hear the licks in the house.  Crane was probably 65 years old.  That was in this county."

"Cross examined.  Met Earle at Blythe's place the day previous to the night of the whipping; 15 or 18 miles from Crane's. Roberts was with Earle when I met; I joined Earle to recapture some property stolen from Earle's mill.  We went to Captain Humphrey's; he joined us, also Terry; we then went to Crane's.  After the whipping, we went to Rev. Mr. Dill's; having met a negro, sent Crane's mule back by him.  We went then to another Mr. Dill's; no one was arrested while I was with the party; it was Saturday night; I left party early next morning; we passed for federal soldiers at Crane's; he said he had always been a union man; I, Roberts and Earle went in the house; Terry, Humphries and Irvine, stayed out; Crane came out when we hallowed; we were on our horses then; we left Crane at the gate and went in the house; Earle lit his pipe and went out; Roberts and I stayed in the house some time; Roberts was drinking; Earle said I told him to behave; rest of us behaved; can't say how long we stayed in the house; Terry said we ought to hang Crane; never heard Earle order a rope; Terry told Crane about harboring deserters and his wanting to break up Mr. Dickey; that was the excuse for whipping Crane; I did not see the whipping; saw Earle immediately after the whipping was over; I think Irvine stopped the whipping; don't remember Irvine called Earle when I came; Terry said to Crane we will see what will become of your gold; this was at the gate after the whipping; said he had a damned good notion to hang Crane; Mrs. Crane went out about the time of the whipping; can't say how long we stayed in the house after Earle left; I went out as soon as I could get Roberts out; we stayed at Rev. Dill's five or ten minutes; went to another Mr. Dill's; he was an old man; we got a horse there; some one asked if he did not have a horse there left by a rebel soldier; Terry or Earle one, asked for the horse and said he was going to have the horse; a man came up and recognized Earle; Earle told him he was mistaken; the man said he was not; the man rode the horse off; Dill's son was there; I went in to look at his parole; I saw no liquor there; don't remember keeping Roberts out of the house, stable thirty or forty yards from house; don't know what became of horse; left party at daylight; the man [?] only went a short distance with me; the horse was an old ri[-?-], rather poor; think it was Earle who ordered us to go for the horse; did not see the party after leaving them at Gowensville; know of no arrests made by the party afterwards; good many depredations had been committed in my neighborhood; met Terry at his house, I think; don't remember whether it was Terry's or Fullers."

"Re-direct--Was a private in Butler Guards; was on the dodge at that time; afterwards met F. B. McBee, and we went together to N.C.; knew nothing of robbing of Earle's Mill; 20 miles from my house to Mills; my house is not on direct route to Earle's Mill from Greenville; left the horse in possession of the party; never heard any more of him till yesterday; Earle went out before the whipping commenced."
[I'M GOING TO STOP SUMMARIZING EVERY BIT OF THIS AND JUST TYPE OUT THE PARTS THAT SEEM PARTICULARLY RELEVANT FROM HERE ONWARDS.]
R. D. Long, sworn for defendants.  "The general reputation is that he hunts up cases against those who are hard up; he presses those who are in distress; it is his general reputation that he uses opportunities to oppress the weak. . . . He is one of the shrewdest lawyers at this bar; he generally succeeds."
Rev. J. C. Furman, sworn for defendants.  Earle was his former pupil.

-------

Plaintiff's Testimony

"A. Blythe, sworn for Plaintiff--Lives in the city.  Is Earle's brother-in-law.  Has known him over 20 years.  I was in Greenville in May 1865.  Met Earle.  In company with Earle and a Mr. Roberts went by my father's house to go arrest two men who had broken into T. J. Earle's mill, and taken therefrom some wheat belonging to Henry Earle, W. E. Earle's father.  I went no farther than my father's.  My father's is eight or ten degrees [?] west of north from here.  Probably 20 miles from Gowensville.  Not on road to Gowensville.  I saw that old gray horse afterwards in the possession of John Terry.  It was in Mr. Henry Earle's lot in this city.  Terry took him off next morning.  He made no secret of where he got him or what he was going to do with him.  Never saw the horse afterwards.  In my section affairs were critical.  We had to organize to protect ourselves.  A general state of disorder."

"W. G. Humphries sworn for Plaintiff--Lives in Greenville city.  Was raised 25 miles north of Greenville city.  Was Captain at close of war.  Was in Thomas's legion.  Started out with Col. Campbell's company.  Was living at my father's at close of war, 12 miles from Mr. Blythe in direction of Gowensville.  Went with Earle, Carson, Irvine and Roberts on a raid at close of war.  I went to help arrest some robbers.  We went to Col Fuller's on the road to Gowensville.  There Captain Terry joined us.  He was born in this county.  He came from Arkansas.  Was here detailed to assist the enrolling officer; he was arresting deserters.  Don't know how long he had been there.  Stayed among his relations; was related to the Dickey's; had no particular home; stayed at Dickey's some.  We went to Dickey's, got there about dark, got supper there.  That was on the route.  I went with the party; Terry carried us there; no charge for supper.  We went then to Mr. Crane's, about a mile from Dickey's.  Crane came out in answer to our hallo.  Earle and Terry talked to him and told him they belonged to the Federal army.  Earle, Carson and Roberts went into the house.  They asked if any rebels in the neighborhood had any gold or silver.  Terry told him he would show him this was the party he had promised to bring around before.  Terry told him he was going to make a raid on Crane.  Terry told a negro to whip Crane.  Irvine interfered and Terry became furious.  Earle came up and told Terry that would not do, he must not whip an old man.  I did not see Mrs. Crane at the time of the whipping or at any other time.  Earle came from the direction of the house.  Irvine called Earle.  Irvine protested against the whipping.  Terry told Crane if he had a rope he would hang him.  I saw no rope.  Nothing was said about whipping till after the three went in the house.  I did not dismount at all.  I was right close.  Not certain he was on the same side of the fence or not.  Terry and negro did the whipping.  I had not drank a drop that day; I never drink.  We three went to Rev. Thomas Dill's.  We knocked at the door.  Dill was not at home.  We left and went to Jack Dill's.  That is a short distance from Crane's.  Got there late in the night.  Went there at Terry's instance.  Earle and Terry rode in front.  Dill was called out.  Terry was spokesman.  I knew Dill.  I think Terry knew him, the others did not.  Earle talked some too.  Terry asked Dill if he did not have a horse there.  Earle asked where the horse came from.  Terry saw he was going to have it.  Earle did not know the horse was there till Terry told him.  Heard nothing about a mule.  Terry asked if he did not have a Government horse.  Dill said yes.  Terry said he was going to have the horse.  Terry and Dill went off and brought the horse.  We left soon after.  We saw Reed there, also a young man or two.  I did not go close to them.  I think they were Dill's sons.  Their parole was read, probably in the house.  Terry went in the yard.  I nor Earle read it.  We passed for Federal soldiers.  Terry represented himself as a [-?-] [-?-] out about robbers.  I did not start for the purpose of going on Crane's and Dill's.  Don't think Earle and Terry knew each other before that.  Reed came up in a few minutes after we got to Dill's.  I knew him.  He was in Earle's Company.  He knew Earle and I think knew me.  I think Reed rode the gray.  Never saw Earle touch the gray.  Gray was an old broken down stud, worth probably $25.  Went then to Gowensville, stopped at [-?-] Dickey's, stayed there till day.  Carson and Irvine left us there.  We stayed till night and were joined by a Mr. Turner.  We arrested two or three, but only kept one.  Earle said they were the parties who had stolen his father's wheat.  Mill about a mile and a half from Gowensville.  These parties [-?-] [-?-] the mill.  Were out all night and caught only one.  Went back to Gowensville to breakfast.  Terry and I left the party there.  One of the prisoners rode the gray.
Earle, Roberts and I being present, Terry told Roberts to deliver the horse to a Mrs. Lynch, in Greenville city, till he came down.  A few days after I came to Greenville and found the horse at Mrs. Lynch's.  She is Mrs. John H. Goodwin now.  Never saw horse in Earle's possession after that morning."
"Cross-Ex.--Last orders were to leave horse with Mrs. Lynch.  Don't know what became of him."

"Re-direct.--Don't know where Terry is; I hear he is dead and that Roberts is dead."

"Re-Cross-Ex.--No certain knowledge about Terry.  Fall of '65 I went to Florida.  It was October '66.  I went to Texas and stayed two years.  Returned here in '69.  Met Terry at Fuller's in the afternoon.  Four or five miles from there to Dickey's.  Dickey's, Crane's and Dill's are all on the road to Gowensville.  Crane lives a mile or so from Dickey's.  I introduced Terry to Earle.  Earle commanded the party.  Terry had been to Crane's in disguise.  Crane wanted to make a raid on Dickey, Fuller and others.  No moon, starlight.  Carson, Earle and Roberts went in the house after Crane.  Came out, 25 to 30 steps from house to whipping.  Don't think Mrs. Crane was out there.  I saw no light.  Terry told Crane he was the man who had been there, and that was the party he had promised.  We were armed, and passed for Federal soldiers.  Earle was in command, but Terry was spokesman.  I heard all the conversation at the gate.  Heard nothing in the house.  Earle went in to light his pipe.  They were talking about Crane's raid on the others.  Crane was not bound or stripped.  He was whipped in his shirt and drawers.  Can’t say whether he was stripped or not.  Terry stood by with a drawn pistol.  Met negro at Crane's house, carried him with us as far as Dill's.  Don't know object of carrying him along.  Don't recollect where we left Crane.  Did not hear anything about gold, except what Terry said that he would have some of Crane's gold.  Crane doubted our being Federal soldiers.  Think I heard all.  Won't say Crane did not say he was a Union man, and they might kill him.  Did not see the brush.  Crane begged and Irvine also begged Terry not to whip him.  After whipping went to Thos. Dill's and then to Jack Dill's.  I knew Dill very well.  Dickey lived only a mile or two from Dill's.  I kept behind a woodpile.  I was close to gate and heard all that was said gate.  Gate about length of this room from house.  Did not go to stable.  Don't know who called Dill out.  Earle or Terry, one.  They were in front.  Terry did not keep behind the woodpile.  Terry and Dill knew each other.  Think Carson went out.  Earle would not let Roberts go in.  Heard nothing about the mule.  Did not go to the stable.  I and Irvine rode next to Terry and Earle.  We did not talk much.  T. and E. might have talked without my hearing them.  Reed called Earle by name.  Earle said he was a Federal officer.  Can't think what he called himself.  Think it was Benet.  Can't swear positively.  Earle probably said something about supper.  Did not hear gold mentioned at Dill's.  We captured only one prisoner at the mill that we kept.  Name was Morgan.  Left party about daylight next morning about two miles below Gowensville.  Gowensville is three or four miles from Dill's.  Don't know how far to North Carolina line.  25 miles from here.  I lived at my father's."
"Re-direct.--Nothing carried to Dill's to whip him with.  Never saw Roberts afterwards.  Irvine was here last year.  Carson and I stayed in this country.  No prosecutions against any of us except Earle."

"Re-Cross-Ex.--I was not even a subordinate officer of the party."

Adjourns to next day, recommences on 1 April 1876.

"James Reed, sworn for Plaintiff--Lives in Spartanburg.  Lived in Greenville at close of the war.  Served in Earle's company during the war.  Met the crowd at Jack Dill's about 12 o'clock at night.  Been out on a spree.  They halted me; I said howdy, Capt. Earle.  He said it is Capt. Bennett of Ky.  I knew Earle's horse, he was a chestnut sorrel.  Earle took me aside.  Somebody else demanded the gray horse from Jack Dill; sure it was not Earle.  Earle neither told anyone to go for the horse, nor went for it himself.  Dill said there was a government horse.  Dill went in and got a saddle and said it was not his.  Earle said he would pay for it.  Dill put it on the horse.  They ordered me to ride the horse.  I was dilatory but finally mounted the horse and rode the horse some 200 yards.  I then exchanged with someone in the crowd.  It was not Earle.  Earle and I rode behind all the time.  I went with the crowd some two miles.  Earle gave me one of the guns and told me to return them to Jack Dill's.  I returned them to Dill's.  Don't know who brought the guns out of Dill's house.  Coleman had me brought here on the trial before.  I was here but was not examined.  I think Thomas Reed was on the jury; a son-in-law of Dill's."
"Cross-examined--Was here on the horse trial.  It was made up.  Reed was on jury for the trial of Crane whipping scrape.  Don't know how long party had been at Dill's when I came.  Been out on a courting expedition.  Road some 25 or 30 feet wide.  House on other side from where they halted me.  I crossed the road when they halted me.  Earle and I went down side of fence.  Wooten was not with me when Earle and I were talking.  Did not [-?-] [-?-] party go to the stable.  I rode the [-?-] 200 yards.  Earle told me to return the guns; said I might hunt with them if I wanted to.  Someone threw the guns away, and Earle got down and picked them up and gave them to me when I left.  I did not get over the fence.  Talked with Earle pretty much all the time while we stayed at Dill's.  Some one asked if there was not a government horse.  Can't say where Dill was.  Man who ordered the horse was standing in the road near the fence.  Did not know Captain Terry.  He was not in Earle's company.  I was a private.  Earle told me about Crane's being whipped, and they would have killed him but for his (Earle's) intereferences.  I never told anyone that he gave me the gun to say nothing about it.  Don't think he told me any such thing.  If he had told me any such thing, I would have remembered it."
"Mrs. Jno. H. Goodwin, sworn for Plaintiff--I was formerly Mrs. Lynch.  Lived at Hodges place 5 miles from J. H. Goodwin's place, on Buncombe road 26 miles from here.  Condition of country in 1865 was terrible.  I came to Greenville city in that spring because I thought it was not safe.  I lived near the G. & C. R. R. depot.  Mr. Hodge's daughter, Mr. John Goodwin's three daughters, and my sister were with me.  I had been home, and when I returned I found the horse at home.  The horse was removed, I don't know what became of him.  Never saw him again.  I know Terry.  Met him up in the mountains.  Distant relative of mine.  Was at my house 12 months just before the close of the war.  He was a [-?-] to Goodwin's daughters.  He was at my house in Greenville one time."

"J. B. Elkin sworn for Plaintiff--Lived here for several years.  Surrendered at Salisbury, N.C.  I came here on the cars after the close of the war.  I went back home to Fairfield on the cars.  Came here to get horses and supplies.  The gray horse was on the common.  It was the same horse Mrs. Lynch had.  I came into possession of him and took him off."

"John Waldin sworn for Plaintiff--Live in Greenville, 25 miles from here, in Dill's neighborhood.  Am a miller; kept Thomas Earle's mill in 1865, about two miles from Gowensville.  Henry Earle had some wheat there.  I got instructions to grind up some of it.  John Morgan heard the instructions.  A week or so after the mill was broken open and that wheat was stolen.  No other wheat was taken.  Morgan and some more men came and demanded the keys; did not know the others; some six or eight in number.  Don't know whether Earle and party arrested Morgan.  Morgan and his party did take the wheat."
"Flemming Fuller sworn for plaintiff--Lived 19 or 20 miles above here in 1865.  I am a surveyor; thinks the diagram submitted to him is correct representation of the country over which the raid passed.  Crane's house on wrong side of the road; country much disturbed in 1865; good deal of robbing going on.  Knew Terry; he was in that country at close of war to capture deserters.  Earle and his party came to my house in spring of 1865; they met Terry who was there at the time.  They talked with Terry and then they went off.  Don't know whether Terry went with them; I am informed Terry is dead; heard of him in Florida in 1867; he left here in 1865; saw Terry a day or two afterwards; he was at my house; [OBJECTION ON HEARSAY OVERRULED] have not heard of Terry's being alive within the last seven years; when I saw Terry last, he told me he had taken a horse from Mr. Dill, and horse was at Mrs. Lynch's; he said afterwards the damned old horse was gone where he would not bother him any more; said he caused a negro to whip Crane."
"T. Q. Donaldson sworn for defendants--Lived in Greenville City twenty-three years; is a lawyer; was here in 1865; was a magistrate; Earle came to my office that spring and applied for a warrant for the arrest of parties named, Hampton and  -- --; I issued the warrants; prisoners were brought down here; don't remember whether I saw them or not; Don't know where the warrants are; eleven years ago; mine was not a Court of record then; don't know what became of the cases; have not made a particular search for the papers; don't remember seeing them since 1865; does not recollect Earle ever bringing any other prisoners to me; Easley, Birnie, and I, were Earle's counsel for Earle in the cases for assault and battery and robbery; Coleman and Hillhouse came to us and wanted to settle the robbery case; Coleman wanted a consideration which we refused to accede to; we thought the stopping must be unconditional."

"Cross-ex.--Coleman came the morning before the trial, just a short while before Court.  The case was withdrawn.  Easley may have had a conversation with Coleman that I know nothing about.  It comes within my knowledge that Judge Orr was consulted as to Earle's going into the felon's dock, and there was no way to avoid it.  The case was immediately settled.  Earle was much affected when the message came back, I think he became paler."
"Re-direct.--After the communication from Orr, in ten or fifteen minutes, Coleman and Hillhouse came in.  Earle had no opportunity of communicating with them in meantime."

NOTE: The land case that Coleman was involved in against Earle seems to have been connected here, and it sounds like the robbery charge was dropped as part of the negotiations over Coleman's land case.  More stuff and a couple more witnesses on this land case from 1872.

"W. T. Shumate sworn for plaintiff.--Lived in Greenville 23 years.  Was Sheriff one term; served nearly five years.  I was Deputy Sheriff afterwards.  Knows Earle's general character.  I think it is considered good.  The editorial I do not think true.  Country was demoralized at the close of the war. A great many soldiers were raiding over the country.  I tried to arrest a crowd that were to raid on Grady's mills; I went with the determination to prevent the raid; they did not come while we stayed there; Foster Blodgett was in our party; it was my duty to capture stills; I had thirty-one in the Court House at the close of the war; I was informed they would be taken from me by force, and I threatened to kill the first man who touched them; there were men of good character who were connected with these raids; I have had business relations; we have bought property together and had many settlements involving probably $25,000 and have never had any difficulty; Pool's land was bought by Earle and I; we paid actually $1,900 for it; we sold it for $2,500; we paid a judgement for $1,700."
"Cross examined--Society was disorganized in the up country at the close of the war; there was a disposition to let things pass into oblivion; I have never justified their conduct; there was nobody whipped; no horse stolen; no gold inquired for, when I went to prevent raid; Earle put a few persons into bankruptcy; he was lawyer of a good many bankrupts; I was assignee of them; he purchased land at many of the sales, and I afterwards became a partner in them; I would have nothing to do with him; I have heard reports concerning him; some good, some bad."

"Redirect--There is some money owing to Earle and me now; I would not refuse to go in business with him now, after hearing all this testimony; I have heard every word; I think these men are mistaken; [ARGUMENT OVER AN OBJECTION] was elected Sheriff in 1864 and remained in the office during seven years; don't remember any arrests for offences committed on these raids."

"Re-Cross examined--The raiders and their friends, were largely in the majority."

V. E. McBee and T. C. Gower both testify for Earle's good character

Court records introduced into evidence.  State vs. Wm. E. Earle for assault and battery, Sept. 1871, verdict of not guilty; State vs. Wm. E. Earle for robbery, 7 Sept. 1871, nolle prossed.

"Miss Ella Davis sworn for Plaintiff--Lives in North Carolina; I was in this place in 1865, living with my sister, then Mrs. Lynch, now Mrs. Goodwin; my home then was in North Carolina; I was here because deserters were bothering us; was here in May 1865; I knew Mr. Terry; saw him at my house and at my sister's; there was a gray horse brought to my sister's one night; do not know who brought it; . . . don't know what became of the horse; horse did not stay at my sister's long; . . . Terry claimed the horse; Terry said he got the horse at Mr. Dill's; said he would cut his throat before Dill should have him anymore; I stayed at my sister's for a month; never saw Terry there but the one time; he was distantly related to me; Misses Goodwin, Miss Hodges, Miss Rosey, were there also; they all live in this State and county, on road to Asheville; heard Terry say he whipped Crane because he was robbing the people; don't know how long Terry was at my sister's that time; he went off down in Anderson."
"P. A. Wellford, sworn for plaintiff--Lives in Richmond, Va.; lived here in 1872 and '73; was in charge of construction of Air Line Railroad; knows Earle's general character; it is good; the editorial is far from true; Earle is a director of Air Line Road; has been a director since latter part of 1873, or early part of 1874; Earle was elected by the board of directors; he was proposed by Buford president of road; he presented at same time a number of recommendations and resolutions; I am a member of the board and was present at his election; meeting was in Atlanta; I thought he was the best man here for our purposes; a recommendation from the city council of Greenville was before us; the first election was sustained in 1873; Earle was re-elected last fall by the stock-holders; I am a stock-holder and was present; that was in Atlanta; I am not now connected with the road; Earle is the solicitor, and has been for the road in this State; It has had a large legal business in the courts of the United States and of this State; about half the road is in this State; Earle attended to the business in this State; I suppose I had more communication with him than any one else; his management of the business was entirely satisfactory; the board ratified his appointment as attorney for the road; his fees were perfectly satisfactory; he was employed first by me, with concurrence of Col. Buford; he was to attend to all the business of the road for three years on a salary of $4,000 I think."
testimony of F. J. Bostick, a printer, was printer for the Republican
William Goldsmith: "I have known Earle since he was going to school; does not remember that he wore side whiskers at the close of the war; saw him wearing them about an inch long five or six years ago; he was thinner in 1865 than he is now."
F. B. McBee: is a Trial Justice

"D. W. Hodges, sworn for plaintiff--Lived in upper part of county nearly fifty-one years; known Earle ten years; knows his general character; it is good; the editorial is not true; the condition of the upper part of the county at the close of the war was very bad; bands were robbing and doing other mischief; continued a short time after the war; stopped sometime in June."
"Cross-examined--Was not prudent for ladies to remain there; I have never denounced Earle."

"Re-direct--Earle has sued me."

"F. H. Fuller, sworn for plaintiff--I live nineteen miles from here; been here all my life; knows Earle's general character; it is good I think; the editorial is not true."

"Cross-examined--I live on J. H. Goodwin's land; I was distantly related to Goodwin's first wife; Terry and Humphries and some others were arrested after the raid; I, Davy Bayne and some others, went to rescue them; they got away."

"Re-direct--I was present when they were rescued; it was just below Mr. Crane's; two of them went to the house where they were, viz: Oliver Barnett and Captain Westmoreland, these with myself, Joseph McMullen, Davy Bayne and others rescued them; Terry told me he made a negro of Mr. Ponder's whip Crane."

"Re-direct--Crane was a union man during and after the war."

Rev. J. C. Hiden -- knew Earle at University of Virginia

Dr. J. A. Broadus, sworn for plaintiff.  "Earle has pursued an unwise course, but I don't think he has done anything that would warrant such language; a man may be unpopular without being a bad man"

"O. A. Pickle, sworn for plaintiff--Has lived here thirty-two years; knows Earle's general character; it is good; the editorial is false."

"Cross-examined--I am a merchant and a tailor; Capt. Earle is my partner at present; he endorses for me."

"Re-direct--We have been partners for two years; I applied to him to assist me and he did so."

"William Perry, sworn for plaintiff--Lives in Greenville city, been here since December; lived before that in Anderson county; lived also in Greenville county, at McBee's Factory; knows Earle's general character; it is good; the editorial is not correct; it is false."

"Cross-examined--Been here since 16th December; I left McBee's Factory in January 1866; had some difficulty at the Pendleton Factory and left there."

J. L. Thornley, sworn for plaintiff.  Earle is Assistant District U.S. Attorney; Thornley is U.S. Commissioner (lives at Pickens court house); Whitner Symmes is U.S. Commissioner at Greenville.

"A. Blythe, re-called--Was in partnership with Earle from January 1869 to July 1874.  Was elected Solicitor in October 1872.  Ourselves, with Easley & Wells, were plaintiff's attorneys in the case of S. J. Douthit, P. J. vs. A. T. Reese, et al.  There was some difficulty raised by A. T. Reese and his attorneys on account of our entering up judgment by default.  When the Sheriff's return showed that an answer had been served, we opened the judgment.  The case was settled before trial.  We had pigeon holes labeled for each department in our business.  The answers served were larger than usual, and were not put in the pigeon hole for answers.  I was never satisfied that the answer was served.  (Answers produced and proven by witnesses.)  John Schofield was our clerk then.  The general papers of the office were in his room.  Don't know where the answers were found.  (The record of Locke vs. Locke proven.)  This is the case that led to the unpleasantness between Earle and Gov. Perry.  The case at which Perry got mad.  The Clerk came after the papers.  I did not know Perry wanted to see the papers.  I followed the Clerk and found Perry reading the answer to Mrs. Locke in the Commissioners' office.  The answers were not filed, and I told him I did not think it fair to read it.  Perry became very angry and dashed the papers down on the floor.  I picked up the papers, bowed to Mr. Perry and walked out.  The answer was not to be filed except in the event of the plea and demurrer being overruled.  Earle and I did not dissolve till nearly two years after I was elected solicitor.  We had a clerk after I was elected.  Mr. Schofield first, and G. W. Taylor afterwards.  The complaint for foreclosure in the case of Bates & Co. vs. Powell proved to be in Schofield's hand-writing.)  I was away a great deal."

"John H. Schofield, sworn for plaintiff--Was clerk for Earle in 1871 and '72; my business was to copy papers and take care of the office; the papers were filed according to their different headings; there was a pigeon hole for answers; a paper was lost and afterwards found on my desk; it was too large to go in the pigeon hole; Earle spoke to me about the paper when it was found; don't remember the title of the paper; the paper was larger both in length and width; I had a great deal of copying to do at that time; the paper was found under some others; I moved out in the fall of 1872; Blythe was elected in that fall and was absent a great deal; I did a good deal of work for them after leaving the office.  (The papers in the Powell mortgage case proved to be in witnesses' hand-writing.)  I did a great dela [sic] of the correspondence of Earle & Blythe while in their office.  (The letter copy-book of Earle & Blythe produced and proven.)"

"W. C. Humphries, re-called--Has lived in the city since 1869; has known Earle since 1861; his general character is good; the editorial is not true."

"Cross examined--I have said politically; I have said he was a rascal."

"Re-direct--I do not run with any one in politics who is a radical."

Washington Taylor.  Lives 12 miles from here.  Father of G. W. Taylor and the County School Commissioner.

"John L. Westmoreland, sworn for plaintiff--Has lived in this county for thirty years; been to Legislature from this county; there were a good many deserters; there were two companies of them, numbering one hundred and fifty; there were squads there to arrest them; they had lots of the names; I have a copy in my pocket; I don't know the object of their combining together; it disquieted the country; Terry, Humphries and Osborn and Lewis Dickey were arrested and I heard they were to be killed; they were not arrested by any officer of the law; the object in rescuing them was to prevent lynch law; they were in the hands of Capt. Ballenger and his crew; some of the Cranes were in the crowd; I heard they numbered twenty-five; I hailed the party and enquired for Rev. T. S. Dill, and he said they had arrested these parties for whipping Crane; (this was objected to and admitted.  Defendants excepted.); they said they had no evidence against them either that they whipped Crane or for stealing Dill's horse.  Found the party about half a mile from Crane's house, at a little out house.  They were one quarter of a mile from the road.  They proposed to send their prisoners over to Kirk a notorious character during the war.  They proposed to form a Court of citizens and try them.  I told them we had plenty of men to rescue the prisoners.  They finally gave them up.  Oliver Barrett, my son, Ivey McCoy, John Ward and others were with me.  We called a peace meeting at Tyger Church, and entered into a written agreement to stop these proceedings.  Afterwards the organizations referred to, applied to the military authorities for due order to arrest the raiders.  They obtained the order and arrested several parties who were not embraced in the order; I went to Columbia and had the order revoked.  No one but Earle has ever been indicted for that offence; does not know Earle's general character; I heard of the killing of Blakely and Smith; about the time of the occurrences mentioned."
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